



CANADA

C  
o  
m  
m  
u  
n  
i  
q  
u  
é

Department of External Affairs,  
Ottawa, Ontario, Canada, today that Canada,  
in cooperation with other countries who are members of  
the General Agreement on Tariffs and Trade (GATT) first  
meeting for developing countries. The  
meeting will discuss the provisional  
arrangements which are outlined by the  
Secretary of the House of Commons on November 14,  
1969.

Under the new system, the majority of  
import duties on a wide range of  
manufactured goods  
will be reduced only if  
the country is entitled to the  
preferential tariff.

The system is designed to at least  
offset the high tariff on  
raw materials and semi-  
manufactured goods which is developing  
countries.

The system is designed to be of varying magnitude,  
depending on the nature of the tariff.

GENERALIZED SYSTEM OF TARIFF PREFERENCES  
FOR DEVELOPING COUNTRIES

The system is designed to be of varying magnitude,  
depending on the nature of the tariff.

The system is designed to be of varying magnitude,  
depending on the nature of the tariff.

The system is designed to be of varying magnitude,  
depending on the nature of the tariff.

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that Canada, along with the other developed countries who are members of the OECD and New Zealand, today submitted to UNCTAD firm offers of tariff preferences for developing countries. The Canadian offer is substantially the same as the provisional offer submitted last November, which was outlined by the Honourable C.M. Drury in the House of Commons on November 14, 1969. Its main features are:

- 1) duty-free entry for imports from developing countries of a wide range of manufactured and semi-manufactured goods which at present are duty-free only if imported from countries entitled to the British Preferential Tariff;
- 2) tariff reductions amounting to at least one-third of the Most-Favoured-Nation Tariff rates on most other manufactured and semi-manufactured goods originating in developing countries;
- 3) tariff reductions of varying magnitude, in many cases complete removal of the tariff, on a selected list of agricultural products of special interest to developing countries;
- 4) no quantitative limitations on imports of goods eligible for preferences;
- 5) goods which have not been wholly produced in a developing country would still qualify for preferences if a substantial percentage of the value of the goods was attributable to the industry of a developing country. Provided other preference-giving countries are prepared to adopt similar rules of origin, Canada would treat as "local content" the value of processing performed in any developing country instead of just that performed in the country of export.

The Canadian offer, like those of other prospective preference-giving countries, also provides for safeguard procedures under which the preferences could be withdrawn from particular products if imports of those products caused or threatened to cause market disruption or serious injury to domestic producers. In the case of Canada, application of this clause at the beginning of the preference scheme will mean that a limited number of sensitive products - mainly textile products for which Canada has requested or negotiated export

restraints with countries exporting them to Canada - will be excluded from preferences at the outset.

The Government is convinced that its offer will provide maximum trading advantages to the developing countries consistent with the need of Canadian industries for tariff protection. In revising its offer, Canada took into account, to the extent possible, the comments made by developing countries at a meeting of the UNCTAD Special Committee on Preferences in Geneva last April. In reviewing the specific requests made at that time, the Canadian Government was also able to confirm that a great many products of export interest to the developing countries already entered Canada free of duty on a Most-Favoured-Nation basis.

The Canadian Government is fully aware of the importance which the developing countries attach to early implementation of the new preference scheme and will continue to participate constructively in international deliberations aimed at bringing this about. However, it will wish, at the same time, to ensure that the scheme does not place an undue burden on Canada. As the preference system evolves, the Canadian position will be that Canada is ready to move in concert with other countries so that the burden of adjustment to the reduced tariffs, and the impact on the imports and exports of preference-giving countries will be equitably distributed.



CANADA

COMMUNIQUÉ

no 68

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 21 SEPTEMBRE 1970

**REGIME DES TARIFS PREFERENTIELS POUR  
LES PAYS EN VOIE DE DEVELOPPEMENT**

---

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS  
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures a annoncé aujourd'hui que le Canada, de concert avec les autres pays industrialisés qui sont membres de la Conférence des Nations Unies sur le commerce et le développement (CNUCED) et avec la Nouvelle-Zélande, a présenté ce jour même à ladite Conférence (CNUCED) des offres fermes de tarifs préférentiels pour les pays en voie de développement. L'offre canadienne correspond en grande partie à la proposition provisoire de novembre dernier que l'honorable C.M. Drury avait exposée dans ses grandes lignes à la Chambre des communes le 14 novembre 1969. En voici les principaux points:

- 1) L'entrée en franchise d'une grande variété d'articles ouverts et semi-ouverts provenant de pays en voie de développement qui n'entrent actuellement en franchise que s'ils proviennent des pays qui ont droit au tarif préférentiel britannique.
- 2) Des réductions du tarif douanier correspondant à au moins un tiers du tarif de la nation la plus favorisée, à l'égard de la plupart des autres articles ouverts et semi-ouverts provenant des pays en voie de développement.
- 3) Des réductions du tarif douanier d'importance variée, -- dans bien des cas, suppression de tout tarif douanier, -- à l'égard d'une liste choisie de produits agricoles qui intéressent particulièrement les pays en voie de développement.

- 4) Aucune restriction quant à la quantité des importations admissibles au tarif préférentiel.
- 5) Les articles non entièrement produits dans un pays en voie de développement bénéficieront encore du tarif préférentiel si un fort pourcentage de leur valeur est attribuable à l'industrie d'un pays en voie de développement. Pourvu que d'autres pays qui accordent le tarif préférentiel soient disposés à adopter des mesures semblables quant à l'origine des articles, le Canada envisagera comme "contenu local" la partie de la transformation exécutée dans n'importe quel pays en voie de développement, et non seulement celle qui a été exécutée dans le pays d'exportation.

L'offre canadienne, comme celles d'autres pays pouvant éventuellement accorder le tarif préférentiel, prévoit aussi des mesures de protection qui permettront de rayer certains articles déterminés de la liste du tarif préférentiel si l'importation de ces articles vient bouleverser ou menace de bouleverser le marché ou de nuire sérieusement aux producteurs nationaux. En ce qui concerne le Canada, l'application de cette clause au début du régime de tarifs préférentiels signifie qu'un nombre restreint de produits névralgiques, -- principalement les produits textiles, au sujet desquels le Canada a négocié avec les pays qui les exportent au Canada ou a demandé à ces pays d'en restreindre l'exportation, -- seront exclus du tarif préférentiel dès le début.

Le Gouvernement est convaincu que son offre assurera aux pays en voie de développement des avantages commerciaux maximums con-

formes aux besoins de protection douanière des industries canadiennes. En révisant sa proposition, le Canada a tenu compte, le plus possible, des remarques énoncées par les pays en voie de développement au cours de la réunion, tenue à Genève en avril dernier, du comité spécial de la CNUCED sur les tarifs préférentiels. En étudiant les demandes précises faites alors, le Gouvernement canadien a pu aussi confirmer qu'un grand nombre de produits d'exportation des pays en voie de développement entraient déjà au Canada en franchise suivant la formule de la nation la plus favorisée.

Le Gouvernement canadien est pleinement conscient de l'importance que les pays en voie de développement attachent à l'entrée en vigueur prochaine du nouveau régime de tarifs préférentiels, et il continuera de participer positivement aux délibérations internationales tendant à l'établissement de ce régime. Toutefois, il veut s'assurer en même temps que ledit régime n'imposera pas un fardeau indu au Canada. A mesure que le régime des tarifs préférentiels évoluera, le Canada sera toujours prêt à collaborer avec les autres pays pour que les conséquences de l'adaptation au régime des tarifs réduits ou préférentiels et les répercussions de ce régime sur les importations et les exportations des pays qui accordent les tarifs préférentiels soient équitablement réparties.